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CUIDEM BCN A L’EIXAMPLE 

CONSELL DE BARRI DE SANT ANTONI 

DISTRICTE DE L’EIXAMPLE 

Data: 16/03/2022  Horari: 18.30 - 20.50 h 

Lloc: Sala d’actes. Espai Veïnal Calàbria 66. Carrer de Calàbria, 66, baixos. 

Auditori (2a planta) 

Enllaç: Consell Barri Sant Antoni 16 de març de 2022 

ORDRE DEL DIA: 

1. Retorn solar del Talia 

2. Torn tancat de paraula 

3. Presentació del Pla Cuidem Barcelona 

4. Torn de paraula 

5. Informacions del barri 

6. Torn obert de paraules 

TAULA PRESIDÈNCIA:   

Pau González (regidor de districte),  Jordi Matas (conseller tècnic, assisteix en substitució del 

conseller Eduard Corbella), Gema Rama (tècnica de barri), 

ASSISTÈNCIA AJUNTAMENT:   

Martí Arasanz (cap de zona de Neteja), Sergi Delgado (tècnic Ajuntament),  online Ricard 

Nieves (tècnic del Departament d'Obres i Manteniment) 

ASSISTÈNCIA CIUTADANIA:  

28 persones (10 dones, 18 homes); 13 persones en línia. 

ENTITATS PRESENTS:  

Associació de veïns i veïnes del barri de Sant Antoni, Plataforma veïnal recuperem el teatre 

Talia Olympia, Som Sant Antoni, Fem Sant Antoni, ONG de veí a veí,  Plataforma de la Ronda, 

Federació d’Entitats Calàbria 66.  

 

COMENTARIS DE LA CIUTADANIA SOBRE EL PLA CUIDEM BARCELONA I LA NOVA CONTRACTA 

DE NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS: 

Quant al procés: 

https://www.youtube.com/watch?v=KkvowDG4yGc
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• El regidor agraeix la tasca feta entre SAC, Associació SOM i el mateix Ajuntament pel 

que fa a les propostes de manteniment acordades fins ara.  

Quant a la neteja i la recollida de residus: 

• A la presentació s’ha comentat que els contenidors estan preparats amb tecnologia i 

es pregunta si s’utilitzaran amb targeta i quan començarà aquest nou sistema.   

• S’entén que els contenidors es posen allà on es fan servir. A la ronda no hi ha 

contenidors, s’ha d’anar a carrers del costat, però hi ha una distància de 100 metres 

entre uns i d’altres. Caldria un criteri comú, és a dir que tots els diferents contenidors 

estiguin junts per a facilitar la separació dels residus. 

• Es demana de quina manera s’aborda la neteja de pintades, de parets, persianes i 

també de mobiliari urbà. La veïna comenta que ha tret pintades de la façana, però 

que ha posat 5 reclamacions per treure les pintades de mobiliari. 

• Es pregunta com es neteja la superilla i les jardineres que hi ha dins. També hi ha una 

certa preocupació per les plagues. 

• Al carrer de Parlament caldria incrementar la capacitat de la neteja en aquestes 

zones amb més ús i aconseguir la corresponsabilitat amb els establiments . Aquest 

carrer està ple de terrasses d'hostaleria, està molt brut, i les papereres i les jardineres 

són a vessar de brossa. Els comerços deixen molta brossa als contenidors i llavors no 

hi ha cabuda per a la brossa del veïnat. 

• La recollida de mobles fa molt soroll, es proposa un canvi d’horari, fer-la una mica 

més aviat. 

 

 

RESPOSTA DE REGIDORIA I TÈCNICA: 

• Els contenidors de recollida orgànica estan preparats amb tecnologia intel·ligent, amb 

opció d'identificar a l’usuari i també reconèixer quin és el contingut. Però, de moment, 

no es posa en pràctica, per fer-ho, cal una decisió política. 

• Els contenidors s’unifiquen en cinc fraccions i es redueixen les ubicacions. Quan 

col·locar 5 contenidors seguits, per exemple a llocs estrets o a on hi ha molts 

comerços, resulta difícil, es col·loquen molt a la vora els uns dels altres. En aquest barri 

s’han aconseguit 67 ubicacions de cinc contenidors seguits. 

• Des de Neteja es fa el manteniment de façanes, però no fa neteja de pintades al 

mobiliari. Es respondrà a la sessió de retorn, perquè cal esbrinar qui ho fa de 

l’Ajuntament.  

• Dins la superilla hi ha una sobresaturació de l’espai i a la nova contracta això es 

contempla, amb més personal i neteja més freqüent específica. I pel que fa als parcs i 

jardins, la neteja es farà 7 dies a la setmana, al matí i a la tarda, i s’allibera a l’equip de 

parcs i jardins amb la finalitat que es dediqui només a la jardineria. 

• Les plagues es controlen des de l’Agència de Salut Pública. 

• A la nova contracta es fa un increment de la freqüència de neteja, però és veritat que 

caldria una corresponsabilitat amb els establiments. No hi ha cap ordenança que 
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obligui a netejar un cop han tancat el negoci, malgrat que sigui de sentit comú. Hi ha 

un servei d’inspecció de comerços, amb una sanció relativament baixa. Per això hi 

haurà 40 informadors que ajudaran i acompanyaran en les bones pràctiques.  

• Malgrat tenir un protocol acordat amb els comerciants sobre la recollida de la brossa, 

no tothom l’acompleix. Resulta més fàcil no seleccionar. És una tasca que s’està 

treballant amb els eixos comercials. 

• Els vehicles seran elèctrics i reduiran el soroll. S'han fet proves amb camions folrats 

per esmorteir el soroll, però no anava bé.  No es pot canviar l’horari perquè es dona 

servei a tothom amb horaris laborals de tota mena. Hi ha l’alternativa de portar-los a 

la deixalleria. 

• S’ha fet una prova pilot al barri del Fort Pienc i la valoració del veïnat i dels treballadors 

ha estat molt bona. 

 

Dins del marc d’aquesta fase informativa i de debat es convoca el 30 de març una passejada 

amb ciutadania que s’iniciarà a la 17:30 al carrer del Parlament cantonada amb el carrer de 

Viladomat per continuar proposant millores sobre el manteniment de l'espai públic. 

 

 

Imatge extreta de Youtube 


